
 

 

 

 

Onze reactie op Internetconsultatie Veiling 700, 1400, 2100 MHz 

 

Geachte dames en heren,  

Graag wensen wij u veel wijsheid en accuratesse toe bij het doornemen van alle reacties op uw 

consultatie. U zult dan daarbij merken dat een aantal van onze opmerkingen en wensen al 

eerder aan u zijn doorgegeven, maar nog niet door u werden verwerkt, beantwoord of 

meegenomen!  

Wij vertrouwen dat u onze navolgende verbeterpunten thans ten volle wilt benutten: 

1. Aangezien uw ministerie EZK in dit dossier ook gaat over de gezondheid: geef of 

faciliteer een juiste en adequate informatie aan burgers en artsen over de 

gezondheidsrisico’s van straling, zodat zij o.a. zelf voorzorgsmaatregelen kunnen treffen 

of juist advies kunnen geven. 

Daarnaast verwachten wij dat bij het inmiddels explosief gestegen aantal mensen met 

o.a. SOLK-klachten een enorme besparing op ondoelmatige gezondheidszorgkosten 

kan worden behaald. Wij denken aan een jaarlijkse, structurele besparing van ca. 80 

miljoen Euro. 

Zoals eerder geschreven: wij gaan graag met u hierover in overleg en helpen graag met 

de praktische invulling en uitrol (een gezondere uitrol dan die van 5G trouwens). 

2. Wij zijn tegenstander van deze veiling en deze uitrol van 5G: laat eerst eens serieus, 

deugdelijk, biologisch onderzoek uitvoeren naar de gezondheidsrisico’s van 5G en 

aantonen dat 5G veilig is voor mens, dier en milieu. Ook Prof. Dr. Kromhout van de 

Gezondheidsraad is voorstander van meer onderzoek. In die tussentijd o.i. eerst een 

moratorium op 5G. 

 

3. Ook nu pleiten wij weer voor, en verzoeken wij nogmaals: 

a. dat voor de mensen, die al gezondheidsklachten ondervinden van straling, 

juiste hulp wordt geboden, bijv. door vergoeden van afscherming in de 

woning en auto via een correcte en toepasselijke procedure via het 

gemeentelijke Wmo-loket: maak dus o.a. een dergelijke, landelijk gelijke 

procedure voor stralingsgevoeligen en zadel hen niet op met de hier niet  



 

 

 

voor bedoelde “Huisartsenrichtlijn SOLK” met in dit geval ook nog eens hoge 

ondoelmatige zorgkosten. 

 

b. erken “elektrostress” en “elektrohypersensitiviteit (EHS)” als aandoening, 

of tenminste als een milieufactor of functionele handicap (kwaliteit).  

 

c. neem signalen uit wetenschap en samenleving serieus: o.a. dus zorg ervoor 

dat medische expertise deel uitmaakt van uw projectteams en beleid. 

 

d. laat stralingsbelasting afnemen, realiseer “witte (stralingsarme) zones” en 

hanteer “voorzorgsprincipe”. Bij 5G en huidige hoge dekkingseis kan 

niemand desgewenst straling nog ontlopen: dat is onjuist en o.a. ethisch 

verwerpelijk. We hebben toch ook inmiddels rookvrije zones?  

 

4. Wij (en ook telecom heeft blijkbaar vraagtekens) zijn erg benieuwd naar de rentabiliteit, 

toepasbaarheid en duurzaamheid van (de business modellen van) de “bejubelde” 5G 

toepassingen. Wij zouden graag tenminste een onderzoek naar het extra 

energiegebruik van de uitbreiding van 5G uitgevoerd willen zien.  

 

Daarnaast zouden bij de veiling (mocht die onverhoopt doorgaan) eisen aan providers 

gesteld moeten worden hoe zij verslaving, suïcides en schuldproblemen bij o.a. 

jongeren gaan voorkomen. In dit kader vragen wij nogmaals aandacht voor het al 

“onbegrijpelijke” hoge suïcidepercentage onder jongeren. 

 

5. U verwacht als minimale opbrengst van de veiling het bedrag van 914 miljoen Euro.  

 

Wij stellen voor om hiervan 1 procent of (een deel van) het te verwachten surplus te 

besteden aan het instellen van een stralingsarm gebied met een woon-/werk-/opvang-

locatie voor (ernstig) stralingsgevoeligen. Een dergelijke locatie/gebied wordt ook door 

de (landelijke) GGD gefavoriseerd.  

 

Daarnaast stellen wij u voor dat bijv. Dienst Domeinen of gemeentes onderzoeken of 

een dergelijke locatie beschikbaar is of komt. 

 

Een dergelijke locatie zou door/via ons beheerd en geëxploiteerd kunnen worden. 

 



 

 

 

 

6. Tevens maken wij van de gelegenheid gebruik om u n.a.v. het plenaire debat op 4 juli 

2019 in de Tweede Kamer over de uitrol van 5G en in dit kader de toezegging van 

Staatssecretaris mevrouw Keijzer aan PvdA-Kamerlid heer Moorlag (nogmaals) te 

melden dat wij ons als deelnemer aan de Klankbordgroep van het Kennisplatform EMV 

niet gehoord voelen. Evenmin werden wij tot op heden in dit verband geconsulteerd. 

Wij betreuren dit ten zeerste, mede omdat daardoor juist de gewenste kracht en 

maatschappelijke afspiegeling van een Kennisplatform wordt ondermijnd.  

 

Daarom vertrouwen wij dat middels deze internetconsultatie ons deel van die 

afspiegeling en onze bovengenoemde verbeterpunten worden meegenomen! 

 

Graag zijn wij bereid tot verdere toelichting en overleg. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

CPLD Vereniging/bestuur 

Nijkerk, 15 januari 2020 

     


